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Ședința a fost deschisă și prezidată de domnul Constantin Dolachi – Pelin, 
Subprefect. 
Domnul Subprefect a supus spre aprobare minuta ședinței din luna februarie 2024 și 
propunerile de pe ordinea de zi, respectiv: 

1. Consumul de droguri în județul Iași: descrierea fenomenului, dimensiunile reflectate 
în statistici, evaluări sociologice, măsuri de prevenire și combatere – subiect propus de 
Direcția Județeană de Statistică Iași. 

2. Diverse. 
Membrii comisiei de dialog social Iași au aprobat minuta ședinței din luna februarie 
2024 și ordinea de zi a ședinței lunii martie 2024.  
SUBIECTUL NR. 1 DE PE ORDINEA DE ZI 

1. Consumul de droguri în județul Iași: descrierea fenomenului, dimensiunile reflectate 
în statistici, evaluări sociologice, măsuri de prevenire și combatere – subiect propus de 
Direcția Județeană de Statistică Iași. 

Marius Mihai Manea, Comisar de poliție, Centrul de Prevenire, Evaluare si Consiliere 
Antidrog Iași 

- Agenția Națională Antidrog este instituția care aparține Ministerului Afacerilor Interne, 
ce are rolul de a elabora, coordona, evalua şi monitoriza, la nivel naţional, politicile în 
domeniul prevenirii şi combaterii traficului şi consumului ilicit de droguri, precum şi în 
domeniul asistenţei integrate a consumatorilor, politici aplicate de către instituţiile cu 
atribuţii în domeniu. 

- Agenția Națională Antidrog este singura instituție din țară abilitată să realizeze studii  
în domeniul prevenirii traficului și consumului ilicit de droguri.  

- A.N.A funcționează la nivel județean/ local prin 47 de Centre de Prevenire Evaluare și 
Consiliere Antidrog (CPECA), acestea fiind grupate în 17 Centre Regionale de Prevenire 
Evaluare și Consiliere Antidrog (CRPECA) – instituții la nivel județean cu rol de 
coordonare, monitorizare, cooperare și oferire de servicii de prevenire a consumului de 
droguri în școală, familie și comunitate și oferire de servicii de asistență integrată 
persoanelor consumatoare de droguri. 

- Domeniul nostru de competență este cel al prevenirii traficului și consumului ilicit de 
droguri, adică desfășurăm activități de informare, educare și conștientizare a populației 
generale cu privire la riscurile negative medico-psihico-sociale pe care le reprezintă 
consumul de droguri. 

- Mare parte a activităților noastre se desfășoară în școli, dar avem activități de prevenire 
în familie și activități de prevenire în comunitate și de asemenea asistența integrată a 
consumatorilor de droguri. 

- În echipa noastră avem psihologi, asistenți sociali și medici care evaluează consumatorii 
de droguri și ulterior îi introduc în programe integrate de asistență în funcție de nevoile 
specifice fiecărui consumator în vederea renunțării la consumul de droguri și ulterior 
reintegrare în societate. 

- O altă atribuție a noastră este colectarea de date prin intermediul indicatorilor 
epidemiologici pe care le colectăm de la anumite instituții precum spitalele.   



- În urma sudiilor realizate 10% din populație a declarat ca a consumat cel puțin o dată 
în viață droguri. 

- Prevalențele sunt: consumul de droguri de-a lungul vieții, consumul de droguri în 
ultimul an și consumul de droguri în ultima lună. 

- Pentru ultimul an avem o prevalență de aproximativ 6%, iar pentru ultima luna de 4% 
din totalul populației care a declarat că a consumat cel puțin o dată un drog. 

- În urma studiilor A.N.A. pe tipuri de droguri, și conform studiilor G.P.S din anul 2019, 
în populația generală cel mai consumat drog la nivelul țării noastre în momentul de față 
este cannabis-ul, urmat de noile substanțe psihoactive (acele substanțe etnobotanice, 
care au luat naștere în anul 2008). 

- Acestea apar în proporție de 50 de noi substanțe în fiecare an și au apărut ca având 
prețuri mult mai mici, aspect care a generat posibilitatea fiecărui tânăr sa le cumpere. 

- Acum, în anul 2024 avem consumul de cristal, adică prafuri care sunt asemănătoare 
consumului de droguri stimulent.  

- Sunt 3 tipuri de prevenire: universală, selectivă și indicată. 
- Studiu realizat: familia 
- Factorii de protecţie care reduc riscurile apariţiei unor comportamente nesănătoase în 

familie, precum relaţiile apropiate dintre părinţi şi copii, încurajarea copilului să 
vorbească despre propriile opinii şi sentimente, reguli clare şi stabile în familie, metode 
de educare pozitive, implicare în viaţa copiilor reprezintă unele dintre cele mai 
importante sarcini pe care trebuie să le îndeplinească un părinte responsabil. 

- Pe de altă parte, lipsa de supraveghere, comunicarea ineficientă, regulile insuficiente 
sau neclare, stilul educativ inconsecvent, conflictele din familie, atitudinile şi 
comportamentele familiale adictive sunt factori de risc în debutul consumului de 
droguri. 

- Reamintim că specialiștii C.P.E.C.A. Iași sunt alături de persoanele consumatoare de 
droguri și de familiile acestora, prin acordarea serviciilor de evaluare, consiliere și 
asistență specializată, medico-psiho-socială pentru consumul și dependența de droguri. 

Lăcrămioara Doncean, Inspectoratul Școlar Județean Iași 
- Problemele vin din lipsa de atenție, în calitate de observator direct. Consider că 

profesorii ar trebui să fie mai bine formați, astfel încât să intervină încă de la o vârstă 
fragedă, dar să nu greșească. Sunt necesare câteva sesiuni de formare în primul rând 
pentru profesori.  

- Analizând situațiile care au aparut în școli, am ajuns la concluzia că de cele mai multe 
ori copiii suferă de lipsă de atenție. 

- Problemele mari ajung din păcate și în familiile în care părinții sunt foarte ocupați, 
părinți care nu acordă suficient timp copiilor. 

Ciprian Iftimoaei, Direcția Județeană de Statistică Iași 
- Tema propusă este de actualitate, având în vedere tragedia de la 2 Mai – unde un băiat 

sub influența drogurilor a ucis doi tineri într-un accident auto. 
- Se vorbește despre România ca fiind o țară de tranzit și mai apoi o țară de consum, 

însă este important să conștientizăm cu toții faptul că lucrurile acestea se datorează 
lipsei implicării suficiente în ceea ce privește educația pentru prevenirea acestui 
fenomen (din partea familiei, a școlilor). 

Sava Camelia, Patronatul Județean al Întreprinderilor Mici și Mijlocii Iași 
- Observăm faptul că fenomentul a luat o mare amploare, iar copiii sunt o victimă sigură. 

Cătălin Narcis Tăbăcaru,  Agenția pentru Întreprinderi Mici și Mijlocii, Atragere de 
Investiții și Promovarea Exportului  

- În astfel de situații ar trebui să apelăm la specialiști. 
- Ar fi indicat să existe tehnici prin care să le explicăm copiilor situațiile în care poate să 

apară consumul de droguri; tehnici care să determine un comportament defensiv al 
copilului în fața consumului de droguri. 



- De asemenea, ar trebui gândite sisteme în care să fie implicate si O.N.G.-urile.  
Elena, Valerica Panaite, Confederaţia Sindicatelor Democratice din România (CSDR 
Iași) 

- Consider că ar trebui implementate campanii de informare de o amploare mai mare la 
nivel comunitar. 

- În cazul nostru informațiile ajung pe căi oficiale și vedem realitățile despre prezența 
drogurilor prin intermediul instituțiilor specializate, însă părinții știu cu mult mai puțin 
despre realitatea drogurilor, de aceea consider că ar fi benefic ca aceste informații să 
ajungă la ei prin intermediul rețelelor de socializare pe care le accesează. 

- Societatea trebuie informată prin alte mijloace. 
Raluca Nastasă, Agenția Județeană pentru Plăți și Inspecție Socială Iași 

- Este nevoie de politici publice care să vizeze oferirea unor servicii integrate plecând de 
la campanii de informare și conștientizare a societății civile cu privire la riscurile utilizării 
substanțelor interzise, completând cu formarea personalului din școli. 

- În concluzie, consider că este necesară o o coordonare unitară și eficientă de la nivel 
central a fenomenului.  

- Trebuie pregătite mijloace de prevenire, conștientizare, informare și creștere a 
personalului. 

Lăcrămioara Doncean, Inspectoratul Școlar Județean Iași 
- În școli avem consilieri școlari, care vor fi prezenți anul acesta și în unitățile mai mici, 

însă lipsa de personal este foarte mare. 
- Campanii se fac, dar sunt necesare ținte pe profilul copiilor. 
- De asemenea, copiii reacționează și la psihologia inversă. 

Marius Mihai Manea, Comisar de poliție, Centrul de Prevenire, Evaluare si Consiliere 
Antidrog Iași 

- Referitor la implicarea O.N.G.- uri, menționz că acesta este obiectivul meu pe anul 
acesta. 

- Avem protocoale încheiate cu fiecare O.N.G. din județul Iași. 
- Acum așteptăm de la fiecare O.N.G. în parte ca persoanele resursă să vină către noi cu 

ce anume își doresc ei să contribuie în domeniul acesta. 
- De asemenea, noi le vom oferi cursuri de formare în domeniu. 

 
ÎNCHIDEREA ȘEDINȚEI 
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